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PROJEKT 

Protokół Nr V/X/07 

z sesji Rady Gminy Wisznia Mała 

z dnia 28 listopada 2007 roku 

 

 

    Obrady Rady Gminy Wisznia Mała rozpoczęły się o godzinie 10.00 w 
Ośrodku Kultury, Sportu i Rekreacji w Wiszni Małej. Przewodniczącym obrad 
został Przewodniczący Rady Gminy pan Tadeusz Wyrwas.  

    W posiedzeniu Rady Gminy uczestniczyli: Wójt Gminy Stanisław Moik, 
Zastępca Wójta Jakub Bronowicki, Skarbnik Gminy Maria Januszek oraz sołtysi 
wg. listy obecności.   

  Przewodniczący Tadeusz Wyrwas stwierdził prawomocność obrad. Na 
sali obecni byli wszyscy członkowie Rady Gminy. Lista obecności stanowi 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący obrad odczytał proponowany porządek sesji:  
1. Otwarcie sesji. 
2. Informacje i komunikaty Wójta i Przewodniczącego. 
3. Wystąpienie Pełnomocnika Wójta ds. UzaleŜnień p. Joanny Boćko-Sornat. 
4. Uchwała w sprawie zmian w planie budŜetu gminy na 2007 r. 
5. Uchwała w sprawie otwarcia bankowego rachunku depozytowego, rachunku 

pomocniczego w celu lokowania wolnych środków finansowych. 
6. Uchwała w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 

zbiorowe odprowadzanie ścieków. 
7. Uchwała w sprawie dopłaty do ceny ścieków odprowadzanych na gminną 

oczyszczalnię ścieków w Strzeszowie. 
8. Uchwała w sprawie stawek podatku od nieruchomości w 2008 r.  
9. Uchwała w sprawie podatku od środków transportowych w 2008 r. 
10. Uchwała w sprawie ustalenia regulaminów określających wysokość i 

szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom zatrudnionym w 
oświatowych jednostkach organizacyjnych Gminy Wisznia Mała dodatków 
do wynagrodzenia oraz szczegółowego sposobu obliczenia wynagrodzenia za 
godziny ponadwymiarowo i godziny doraźnych zastępstw.   

11. Uchwała w sprawie wysokości oraz szczegółowych zasad przyznawania i 
wypłacania nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego. 

12. Uchwała w sprawie regulaminu przyznawania dodatku za wysługę lat 
nauczycielom zatrudnionym w placówkach oświatowych Gminy. 

13. Projekt budŜetu gminy na 2008 rok. 
14. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
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15. Interpelacje i zapytania radnych i sołtysów. 
16. Zamknięcie obrad. 

 
Ad.2 

    Głos zabrał Wójt Gminy informując zebranych o istotnych wydarzeniach, 
jakie miały miejsce od czasu ostatniej sesji. 

� Odbyło się spotkanie poŜegnalne z Wojewodą Dolnośląskim 
Krzysztofem Grzelczykiem 

� Proboszczowie Parafii z Kryniczna i Wysokiego Kościoła wystąpili 
do Wójta o zapewnienie gruntów pod budowę cmentarzy, 

� Były protesty mieszkańców w sprawie budowy tzw. Osiedla 
Malinowego. Bezpośrednią przyczyną tych protestów było wycięcie 
drzew ( głównie samosiejek) podczas grodzenia terenu. Inwestorzy 
niewątpliwie popełnili błąd nie zwracając się w porę o decyzje 
zezwalającą na wycięcie drzew. Naliczono 12 tyś. zł kary. 

� 11 listopada obchodzono w Piotrkowiczkach Narodowe Święto 
Niepodległości. 

� Wójt Gminy jako świadek uczestniczył w rozprawie w Sądzie 
Rejonowym w Trzebnicy w sprawie imprezy masowej w Rakowie, 
którą organizowała firma GREENFILD, a która nie dopełniła 
wszystkich formalności i wójt nie mógł wydać decyzji na 
przeprowadzenie imprezy masowej. 

� Firma Vratislavia Residence przestawiła bardzo interesującą 
koncepcję budowy osiedla w Malinie. JeŜeli się uda pozyskać teren 
pod szkołę i basen to skorzystają na tym mieszkańcy. 

� Odbył się Gminny Konkurs interpretacji poezji dziecięcej, 
� Memoriał warcabowy w warcabach 100 – polowych 
� W Generalnej Dyrekcji dróg Krajowych i Autostrad odbyło się 

spotkanie z nowym dyrektorem, w którym uczestniczył i wójt gminy i 
zastępca. Omawiano sprawy związane z odbiorem wód opadowych 
do rowów, budowa trasy ekspresowej, jej przebiegiem, 
modernizacją drogi krajowej nr 5 

� Odbyło się spotkanie z przedstawicielem Kurii odnośnie potrzeb 
związanych z budową nowego kościoła w kontekście uchwalenia 
nowego miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, 

� W Narodowym Funduszu Ochrony Zdrowia odbyło się spotkanie 
ewentualnego dofinansowania budowy Ośrodka Zdrowia w Wiszni 
Małej, 

� W Szkole Podstawowej w Strzeszowie odbyło się pasowanie I – 
klasistów 

 
Przewodniczący Rady Gminy Tadeusz Wyrwas poinformował, Ŝe na jego ręce 
wpłynęły pisma: 
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� od księŜy proboszczów z parafii Kryniczno i Wysoki Kościół. 
Przewodniczący odczytał treść obu pism poświęconych budowom 
cmentarzy, 

� od członków Rady Osiedla Malin zawierające korekty do 
projektowanego osiedla oraz MPZP w Malinie. Przy czym wójt 
gminy wyraził zgodę na uwzględnienie w miarę moŜliwości 
postulatów mieszkańców 

� dnia 07 grudnia br. odbędzie się sesja Rady Powiatu Trzebnickiego 
 

Ad.3 
 Przewodniczący Rady Gminy oddał głos pani Pełnomocnik Wójta ds. 
UzaleŜnień Joannie Boćko-Sornat, która przekazała kilka informacji w sprawie 
problemów związanych z narkotykami. Omówiła objawy, jakie wywołuje 
zaŜywanie środków narkotycznych, po czym moŜna poznać czy ktoś bierze oraz 
jak ratować w przypadku przedawkowania. Zgromadzone na sali osoby 
otrzymały adresy placówek profilaktycznych i leczniczych na terenie Wrocławia. 
Radni dowiedzieli się dlaczego dzieci sięgają po alkohol i narkotyki. 
Niewątpliwie im lepszy mamy kontakt z dzieckiem tym łatwiej ustrzeŜemy je 
przed narkotykami – powiedziała p. Joanna Boćko-Sornat. 

 
     Ad.4 

 Kolejny punkt porządku obrad dotyczył uchwały w sprawie zmian w 
planie budŜetu gminy na 2007 r. Przewodniczący obrad oddał głos pani 
skarbnik gminy Marii Januszek, która poinformowała o podstawie 
wprowadzenia zmian do projektu budŜetu na 2007 rok. Stwierdziła, Ŝe 
Wojewoda Dolnośląski odpowiedział na nasze wnioski i zwiększył oraz 
zmniejszył dotacje celowe. Z kolei w uzgodnieniu ze Starostwem Powiatowym w 
Trzebnicy dokonano zmian w rozdziałach klasyfikacji budŜetowej zadań 
inwestycyjnych dróg powiatowych. Dokonano analizy realizacji zadań 
inwestycyjnych ujętych w Wieloletnim Programie Inwestycyjnym” oraz 
„Inwestycjach rocznych zaplanowanych do realizacji w 2007 roku” i dokonano 
zmniejszenia planu wydatków na kwotę 1.240.000 zł. Te środki w całości 
zaplanowano na realizacje zadań bieŜących z m.inn.  na remont dróg i mienia 
komunalnego oraz wydatki związane z opracowaniem niezbędnych dokumentów 
celem wydawania decyzji o warunkach zabudowy oraz na zapewnienie 
doŜywiania dzieci podczas okresu zimowego na zajęciach profilaktycznych w 
świetlicach na terenie gminy. Szczegółowo ta uchwała była omawiana teŜ na 
Komisji BudŜetowej -  poinformowała skarbnik Gminy. 

    Przewodniczący obrad poprosił o zabranie głosu p. Marka Matuszkiewicza – 
przewodniczącego Komisji BudŜetowej, który poinformował zebranych, Ŝe 
komisja na swoim posiedzeniu omawiała szczegółowo zmiany w planie budŜetu i 
opiniuje je pozytywnie. 
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  Przewodniczący Rady Gminy Tadeusz Wyrwas odczytał nazwę uchwały w 
sprawie zmian w planie budŜetu gminy na 2007 rok i zapytał, kto jest za 
przyjęciem uchwały. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i otrzymała nr 
V/X/59/07. Stanowi ona załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
Ad.5 
     Kolejny punkt porządku obrad dotyczył projektu uchwały w sprawie otwarcia 
bankowego rachunku depozytowego, rachunku pomocniczego w celu lokowania 
wolnych środków finansowych. Przewodniczący Rady Gminy oddał głos 
skarbnikowi gminy Marii Januszek, która przypomniała radnym, Ŝe nie tak 
dawno podejmowano taką uchwałę dotyczącą Banku BISE, ale poniewaŜ 
nastąpiło połączenie dwu banków i z dniem 9 listopada funkcjonuje nowa nazwa 
NORD-POLSKA, dlatego istnieje potrzeba uaktualnienia uchwały. Bank ten jest 
kontynuatorem działalności banku BISE. Konsekwencją tego połączenia jest 
równieŜ zmiana nazwy i numerów NIP, REGON itp. Na dzień dzisiejszy Gmina 
posiada lokaty właśnie w tym banku oraz POL Banku. 
 Radny Marek Matuszkiewicz zapytał, ile środków na lokatach posiada 
Gmina? Aktualnie mamy ponad 10 mln. zł na lokatach- powiedziała skarbnik 
Maria Januszek. Te środki moŜemy w miarę potrzeb cofnąć na rachunek 
bankowy. 
     Przewodniczący odczytał nazwę uchwały w sprawie otwarcia bankowego 
rachunku depozytowego, rachunku pomocniczego w celu lokowania wolnych 
środków finansowych i zapytał, kto jest „za” przyjęciem uchwały. Uchwała 
została przyjęta jednogłośnie i otrzymała nr V/X/60/07. Stanowi ona załącznik 
nr 3 do protokołu z obrad Rady Gminy. 
 
Ad. 6 
 Przystąpiono do omawiania projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 
taryf za wodę. Przewodniczący obrad oddał głos przedstawicielowi Rejonowego 
Związku Spółek Wodnych Romanowi Rabiak, który przedstawił uzasadnienie 
przedłoŜonego wniosku taryfowego. Poinformował on, Ŝe RZSW prowadzi 
działalność w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę przeznaczoną do 
spoŜycia przez ludzi oraz zbiorowego odprowadzania ścieków. Zobowiązany jest 
do zapewnienia ciągłości dostaw oraz niezawodnego odprowadzania ścieków 
mając na uwadze ochronę interesów odbiorców oraz wymagań ochrony 
środowiska przy optymalizacji kosztów. Pan Rabiak poinformował, Ŝe na terenie 
gminy Wisznia Mała z usług wodociągowych korzysta 96% ludności, z usług 
kanalizacyjnych korzystają dostawcy ścieków ze wsi Strzeszów, Wisznia Mała i 
Ligota Piękna. Z pozostałych miejscowości dostawa ścieków odbywa się wozami 
asenizacyjnymi przez podmioty posiadające zezwolenie na prowadzenie usług 
wydane przez Urząd Gminy w Wiszni Małej. 
 Przedstawiciel Rejonowego Związku Spółek Wodnych w Trzebnicy 
poinformował, Ŝe bieŜące analizy jakości wody prowadzone są przez 



 5 

pracowników obsługujących stacje uzdatniania wody za pomocą urządzeń 
pomiarowych firmy „MERC”. Stały monitoring dotyczący jakości dostarczanej 
wody prowadzi Państwowy Inspektor Sanitarny w Trzebnicy. Okresowe badania 
jakości wody RZSW zleca na zewnątrz laboratorium Państwowego Inspektora 
Sanitarnego we Wrocławiu i Wołowie. 
 Pan Roman Rabiak powiadomił radnych, Ŝe obsługą klientów, wnioskami, 
skargami i pozostałymi sprawami wnoszonymi przez poszczególnych 
Usługobiorców zajmują się trzy osoby. Z kolei obsługa urządzeń związanych z 
uzdatnianiem i dostawą wody w projektowanej taryfie będzie zajmowało się 6 
osób oraz obsługą związaną z dostawą ścieków i oczyszczaniem ścieków zajmuje 
się sześć osób. RZSW tak organizuje świadczone usługi, aby zachować ciągłość 
dostawy wody ograniczając do minimum przerwy w dostawie wody i odbiorze 
ścieków, w razie konieczności RZSW dostarcza wodę beczkowozem. 
Wprowadzone taryfy gwarantują w roku ich obowiązywania pozyskanie środków 
na realizację obsługi wodociągów i kanalizacji oraz na efektywną jakość 
świadczonych usług – powiedział pan Roman Rabiak. 
 Następnie przedstawiciel RZSW w Trzebnicy szczegółowo omówił zmiany 
warunków ekonomicznych w roku obowiązywania nowych taryf. Powiedział, Ŝe 
kalkulację opłat oparto na wartości niezbędnych przychodów. R. Rabiak 
stwierdził, Ŝe uzyskanie realnych przychodów z opłat jest niezbędne do pokrycia 
wszystkich kosztów bieŜącej eksploatacji, utrzymania jak i niezbędnych 
remontów urządzeń będących pod zarządem RZSW. Radni usłyszeli takŜe, Ŝe 
prognozę sprzedaŜy wody i odbioru ścieków przyjęto na podstawie informacji o 
poziomie sprzedaŜy wody i odbioru ścieków za rok obrotowy 2006,a takŜe za rok 
obrachunkowy tj. 12 m-cy od 01.09.2006 do 30.08.2007 r. radni szczegóły 
kalkulacji otrzymali w formie tabel tj. tabela C, w której ujęto ustalenie poziomu 
niezbędnych przychodów oraz tabelę G, przedstawiającą kalkulację ceny za 
dostarczenie wody i odprowadzanie ścieków. Pan Roman Rabiak zwrócił teŜ 
uwagę radnych, Ŝe Rejonowy Związek Spółek Wodnych nie jest właścicielem 
infrastruktury, nie prowadzi Ŝadnych inwestycji na majątku, dlatego nie 
opracowuje własnych wieloletnich planów rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowo-kanalizacyjnych. Rejonowy Związek Spółek Wodnych w Trzebnicy 
współuczestniczy w tworzeniu wieloletnich planów inwestycyjnych 
opracowywanych przez Gminę Wisznia Mała. Rejonowy Związek Spółek 
Wodnych po szczegółowej analizie, w tym takŜe przeprowadzonej przez 
pracowników Urzędu Gminy proponuje, Ŝeby pomiędzy 1 stycznia a 31 grudnia 
2008 obowiązywały następujące taryfy dla gospodarstw domowych i 
pozostałych odbiorców: 
woda za 1m3 – 2,18 + 7% VAT 
ścieki za 1 m3 – 4,40 zł + 7% VAT 
     RównieŜ Wójt Gminy wydał opinię w sprawie zaproponowanych przez RZSW 
w Trzebnicy taryf na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 
ścieków na terenie Gminy Wisznia Mała. Wniosek ten został złoŜony w terminie. 
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Przedstawiając opinię wójt gminy stwierdził, Ŝe przy określaniu taryf przyjęto 
zasadę ustalenia ich na optymalnie niskim poziomie dla odbiorców usług i 
równocześnie bezpiecznym dla prawidłowej działalności Rejonowego Związku 
Spółek Wodnych. 
 Następnie radny Tadeusz Górka zapytał, z czego wynika duŜa róŜnica 
pomiędzy zuŜytą wodą a ilością ścieków dostarczonych na oczyszczalnię w 
Strzeszowie. 
 W odpowiedzi inŜ. Roman Rabiak stwierdził, Ŝe do oczyszczalni 
kanalizacyjnie są dostarczane ścieki ze Strzeszowa, Wiszni Małej i Ligoty 
Pięknej oraz beczkowozami z innych miejscowości na terenie gminy. 
Oczyszczalnia ma ograniczoną moŜliwość przyjęcia ścieków z beczkowozów, 
gdyŜ nie są one uwodnione i aby utrzymać dobre parametry na oczyszczalni nie 
moŜna przyjąć za duŜo ścieków dowoŜonych. Musimy wziąć pod uwagę takŜe i to 
Ŝe na terenie naszej gminy funkcjonuje juŜ kilkaset oczyszczalni przydomowych 
oraz Ŝe część gminy obsługuje firma Wodnik i te ścieki są dostarczane do 
Trzebnicy. 
Następnie radny Czesław Pisarek stwierdził, Ŝe w ubiegłym roku taryfy były 
uaktualniane i podwyŜka o 7,2% jest za wysoka. Wystarczyłoby podnieść ceny o 
3% na inflację i 1% na rozwój. R. Rabiak stwierdził, Ŝe w kalkulacji wzięto pod 
uwagę tylko koszty eksploatacji, i planowanej sprzedaŜy. Inflacja jest tylko 
jednym z czynników. 
 Czy pracownicy RZSW dostaną podwyŜki i w jakiej wysokości? 
Zaplanowano podwyŜki na poziomie 8 – 10% oraz zatrudnienie dwóch nowych 
pracowników. 

Przewodniczący odczytał nazwę uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków - i zapytał, 
kto jest za przyjęciem uchwały. Uchwała została przyjęta przy 2 głosach 
wstrzymujących i 13-stu głosach „za”. Otrzymała nr V/X/61/07 i stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu z obrad Rady Gminy. 

 
 Ad.7 
Następnie Roman Rabiak przedstawił propozycję rozbicia stawki dopłaty do 
ścieków. Brutto stawka ta będzie wynosiła 4,60 i w stosunku do roku 2007 
będzie to wzrost o 31 groszy tj. 3,26 zł zapłacą mieszkańcy i 1,34 gmina. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, Ŝe propozycje dopłat zostały 
szczegółowo omówione na posiedzeniu komisji budŜetowej, która w sposób 
pozytywny zaopiniowała propozycje dopłat. Następnie prowadzący obrady 
Tadeusz Wyrwas zapytał czy są inne propozycje rozbicia tej stawki? Radni nie 
zgłosili innych propozycji. 

Przewodniczący odczytał nazwę uchwały w sprawie dopłaty do ceny 
ścieków odprowadzanych na gminną oczyszczalnię ścieków w Strzeszowie. 
Tadeusz Wyrwas zapytał, kto jest za przyjęciem uchwały? Uchwała została 
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przyjęta jednogłośnie i otrzymała nr V/X/62/07. Stanowi ona załącznik nr 5 do 
protokołu z obrad Rady Gminy. 

 
Ad.8 
Przewodniczący RG oddał głos Zastępcy Wójta Jakubowi Bronowickiemu, 

który powiedział, Ŝe zaspokojenie potrzeb społecznych jest związane ze 
zgromadzeniem odpowiedniego budŜetu. Radni i sołtysi otrzymali w materiałach 
dotyczących dzisiejszej sesji propozycję uchwały oraz tabele, w której podano 
maksymalne stawki ogłoszone przez Ministra Finansów na 2008 rok i wyliczenie 
dochodów wg. tej maksymalnej stawki, dalej stawki obowiązujące w roku 2007 
w naszej gminie. Zastosowano tez podział na osoby fizyczne i prawne. Następnie 
Z-ca Wójta omówił propozycje stawek zgłoszone przez Wójta Gminy oraz 
prognozowane dochody z tego tytułu, a następnie stawki i dochody od osób 
prawnych. Omówione zostały takŜe propozycje zwolnień w tym podatku.  

Następnie głos zabrał przewodniczący komisji budŜetowej radny Marek 
Matuszkiewicz, który stwierdził, Ŝe na swoim ostatnim posiedzeniu Komisja 
BudŜetowa pozytywnie zaopiniowała propozycje stawek budŜetowych oraz 
zwolnień w podatku od nieruchomości. Komisja proponuje przyjąć stawki wg 
wyszczególnienia : 
1. od budynków mieszkalnych lub ich części 0,50 zł. za 1m² powierzchni 
uŜytkowej, 
2.od budynków lub ich części związanych z działalnością gospodarczą inną niŜ 
rolnicza lub leśna oraz od części budynków mieszkalnych zajętych na 
prowadzenie działalności gospodarczej 18,00 zł za 1 m² powierzchni uŜytkowej, 
3.od budynków lub ich części zajętych na prowadzenie działalności 
gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym 8,25 zł za 
1 m² powierzchni uŜytkowej, 
4.od budynków lub ich części zajętych na prowadzenie działalności 
gospodarczej w zakresie udzielania świadczeń zdrowotnych 3,70 zł za 1 m² 
powierzchni uŜytkowej, 
5.od pozostałych budynków lub ich części : 

a) o powierzchni uŜytkowej całkowitej do 30 m² włącznie – 5,00 zł za 1 m.²                             
powierzchni uŜytkowej z wyjątkiem budynków letniskowych lub ich części. 
b) o powierzchni uŜytkowej całkowitej powyŜej 30 m² i budynków 
letniskowych i ich części – 6,00 zł za 1 m² powierzchni uŜytkowej, 

6.od budynków zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 
poŜytku publicznego przez organizacje poŜytku publicznego – 4,50 zł za 1 m² 
7.od budowli - 2% ich wartości. 
8.od gruntów : 

a/ związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej innej niŜ 
działalność rolnicza lub leśna, z wyjątkiem związanych z budynkami 
mieszkalnymi 0,68 zł  za 1 m² powierzchni, 
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b/ związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej w zakresie sportu i 
rekreacji 0,31 zł za 1m², 
c/  pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni 
wodnych 3,65 zł za 1 ha powierzchni, 
d/ zabudowanych oznaczonych w ewidencji gruntów i budynków – B – 0,28 zł  
za 1m², 
e/ zurbanizowanych niezabudowanych oznaczonych w ewidencji gruntów i 
budynków Bp – 0,35  zł za 1m², 
f/ pod wodami powierzchniowymi stojącymi oznaczonymi w ewidencji 
gruntów i  budynków- Ws – 0,15 zł za 1m², 
g/ zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności poŜytku 
publicznego przez organizacje poŜytku publicznego 0,20 zł za 1 m², 
h/ pozostałych (0,34) 0,35 zł za 1 m² powierzchni. 

Przewodniczący odczytał nazwę uchwały w sprawie stawek podatku od 
nieruchomości w 2008 r. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i otrzymała nr 
V/X/63/07. Stanowi ona załącznik nr 6 do protokołu z obrad Rady Gminy. 
 
Ad. 9 
 Przewodniczący Tadeusz Wyrwas poprosił o zreferowanie projektu 
uchwały Zastępcę Wójta Jakuba Bronowickiego. Poinformował, Ŝe obecna 
propozycja uchwały została przeredagowana w stosunku do tej, jaka 
obowiązywała w ubiegłym roku. Dostosowaliśmy ją do brzmienia, w jakim 
ogłasza swoje propozycje Minister Finansów. Następnie szczegółowo omówił 
propozycje stawek podatku od środków transportowych. Naszych mieszkańców 
zainteresują stawki ujęte w § 1 ust. 1 dotyczące osób, które posiadają 
samochody cięŜarowe o dopuszczalnej masie całkowitej: 

a) powyŜej 3,5 tony do 5,5 tony włącznie -500 zł , w tej grupie mamy 98 szt. 
pojazdów 

b) powyŜej 5,5 tony do 9 ton włącznie – 600 zł, tu jest 37 pojazdów 
c) powyŜej 9 ton do poniŜej 12 ton – 700 zł. Mamy 30 pojazdów 
Radni oczywiście mają moŜliwość ustalenia tych stawek na wyŜszym 
poziomie, ale miejmy na uwadze to, Ŝe pojazdy moŜna przerejestrować w 
innej gminie i wtedy moglibyśmy duŜo więcej stracić niŜ zyskać powiedział 
Zastępca Wójta. RównieŜ w §2 proponuje się zastosować obniŜkę za 
posiadanie np. katalizatorów na poziomie 30 % . 
Przewodniczący odczytał nazwę uchwały w sprawie podatku od środków 

transportowych w 2008 r. zapytał, kto jest „za” przyjęciem uchwały. Uchwała 
została przyjęta jednogłośnie i otrzymała nr V/X/64/07. Stanowi ona załącznik 
nr 7 do protokołu z obrad Rady Gminy. 
 
Ad. 10 

Przewodniczący obrad oddał głos zastępcy wójta, który szczegółowo 
zreferował projekt uchwały dotyczący ustalenia regulaminów przyznających 
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dodatki do wynagrodzeń. JuŜ w ubiegłym roku Rada Gminy miała moŜliwość 
pracy nad tymi uchwałami. Ustawa Karta Nauczyciela narzuciła bowiem 
obowiązek corocznego ustalania/w regulaminów, a poniewaŜ jest to prawo 
miejscowe- uchwala je Rada Gminy. Regulaminy te wymagają uzgodnień ze 
związkami zawodowymi i w związku z tym w terminie projekty uchwał przesłano 
do uzgodnienia związkom zawodowym nauczycieli.   

    Pierwsza z uchwał obejmuje regulaminy dotyczące zasad 
wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w oświatowych jednostkach 
organizacyjnych Gminy Wisznia Mała: 
1. Regulamin przyznawania dodatku motywacyjnego dla nauczycieli. 
2. Regulaminu przyznawania dodatku motywacyjnego dla dyrektorów. 
3. Regulamin przyznawania dodatku funkcyjnego. 
4. Regulamin przyznawania dodatku za trudne lub uciąŜliwe warunki pracy. 
5. Regulamin wynagradzania za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 
zastępstw. 
 Następnie Zastępca Wójta szczegółowo omówił wysokość środków 
przeznaczonych  na dodatek motywacyjny : 
a) dla szkół podstawowych, gimnazjum , zespołu szkół – iloczyn liczby etatów 
nauczycieli i  
3,0 % minimalnej stawki wynagrodzenia zasadniczego nauczyciela 
mianowanego magistra z przygotowaniem pedagogicznym  
b)  dla przedszkola - iloczyn liczby etatów nauczycieli i 5,0 % minimalnej stawki 
wynagrodzenia zasadniczego nauczyciela mianowanego magistra z 
przygotowaniem pedagogicznym  
Uchwała ta ustala takŜe podział środków finansowych przeznaczonych na 
dodatek motywacyjny: 
a)  40% tych środków przypada do dyspozycji Wójta Gminy, 
b)  60% tych środków przypada do dyspozycji dyrektora szkoły. 
Wysokość przyznanego dodatku motywacyjnego nie moŜe być niŜsza niŜ 50,00 zł 
i wyŜsza niŜ 250,00 zł miesięcznie. 
§ 5 dotyczy okresu, na jaki moŜna przyznać dodatek motywacyjny oraz mówi o 
terminie wypłaty tego dodatku. Z kolei § 6 szczegółowo określa, co bierze się 
pod uwagę przyznając dodatek motywacyjny m.inn. uzyskiwanie przez uczniów, 
z uwzględnieniem ich moŜliwości oraz warunków pracy nauczyciela, dobrych 
osiągnięć dydaktyczno – wychowawczych, skuteczne rozwiązywanie problemów 
wychowawczych uczniów poprzez kształtowanie postaw odpowiedzialności za 
własną edukację, planowanie własnej przyszłości, pracy nad sobą oraz 
właściwych postaw moralnych i społecznych, skuteczne przeciwdziałanie 
agresji, patologiom i uzaleŜnieniom, aktywne i efektywne działania na rzecz 
uczniów potrzebujących opieki ,systematyczne i efektywne przygotowywanie się 
do przydzielonych obowiązków, podnoszenie umiejętności zawodowych, 
wzbogacanie własnego warsztatu pracy, inicjowanie i organizowanie imprez i 
uroczystości szkolnych, - poinformował Z-ca Wójta Gminy. Jakub Bronowicki 
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równie szczegółowo omówił propozycje dodatków motywacyjnych dla 
dyrektorów szkół.  
 Następnie prowadzący obrady Tadeusz Wyrwas oddał głos 
przewodniczącej Komisji Oświaty radnej GraŜynie Hadała, która 
poinformowała, komisja szczegółowo zapoznała się z projektami uchwał 
dotyczącymi dodatków do wynagrodzeń dla nauczycieli. Komisja Oświaty 
pozytywnie zaopiniowała propozycje stawek zawarte w projekcie uchwały choć 
osobiście proponowałam wyŜsze dodatki dla dyrektorów – powiedziała 
przewodnicząca KO GraŜyna Hadała.              
  Przewodniczący odczytał nazwę uchwały w sprawie ustalenia 
regulaminów określających wysokość i szczegółowe warunki przyznawania 
nauczycielom zatrudnionym w oświatowych jednostkach organizacyjnych Gminy 
Wisznia Mała dodatków do wynagrodzenia oraz szczegółowego sposobu 
obliczenia wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe, godziny doraźnych 
zastępstw - i zapytał, kto jest za przyjęciem uchwały. Uchwała została przyjęta 
jednogłośnie i otrzymała nr V/X/65/07. Stanowi ona załącznik nr 8 do protokołu 
z obrad Rady Gminy. 
 

Ad. 11 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, Ŝe kolejny punkt porządku 

obrad dotyczy wysokości i szczegółowych zasad przyznawania i wypłacania 
nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego. O zreferowanie projektu uchwały 
Przewodniczący RG poprosił Z-cę Wójta J. Bronowickiego. Powiedział on, Ŝe w 
tym wypadku równieŜ Karta Nauczyciele posiada zapis, który mówi o tym, Ŝe 
nauczycielowi naleŜy przyznać dodatek mieszkaniowy. Następnie J. Bronowicki 
stwierdził, Ŝe posiadającemu kwalifikacje do zajmowania stanowiska 
nauczyciela, zatrudnionemu w wymiarze nie niŜszym niŜ połowa 
obowiązującego wymiaru zajęć w szkole połoŜonej na terenie Gminy Wisznia 
Mała przysługuje nauczycielski dodatek mieszkaniowy. 
Poinformował teŜ, Ŝe miesięczna wysokość dodatku mieszkaniowego wynosi: dla 
1 osoby 30 zł, dla 2 osób 35 zł,  dla 3 osób 40 zł,  dla 4 i więcej  osób  50 zł. 

Przewodniczący odczytał nazwę uchwały w sprawie wysokości oraz 
szczegółowych zasad przyznawania i wypłacania nauczycielskiego dodatku 
mieszkaniowego. Tadeusz Wyrwas zapytał, kto jest za przyjęciem uchwały? 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie i otrzymała nr V/X/66/07. Stanowi ona 
załącznik nr 9 do protokołu z obrad Rady Gminy. 

 
Ad.12 
Kolejny punkt programu dotyczył takŜe dodatków dla nauczycieli za 

wysługę lat. Projekt uchwały szczegółowo zreferował Z-ca Wójta informując 
m.in., Ŝe szczegółowe zasady zaliczania okresów zatrudnienia do staŜu pracy, 
będącego podstawą ustalenia stawki dodatku, o którym mowa w ust. 1, określa § 
7 rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej i Sportu z dnia 31 stycznia 
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2005r. Stwierdził, Ŝe dodatek za wysługę lat przysługuje nauczycielowi za okres 
urlopu dla poratowania zdrowia oraz za dni, za które nauczyciel otrzymuje 
wynagrodzenie, z zastrzeŜeniem art. 20 ust. 6 ustawy - Karta Nauczyciela oraz 
za dni nieobecności w pracy z powodu niezdolności do pracy wskutek choroby 
lub konieczności osobistego sprawowania opieki nad dzieckiem lub chorym 
członkiem rodziny, za które nauczyciel otrzymuje wynagrodzenie lub zasiłek z 
ubezpieczenia społecznego. 
 Zastępca Wójta poinformował teŜ, Ŝe dodatek za wysługę lat przysługuje 
od pierwszego dnia miesiąca kalendarzowego następującego po miesiącu, w 
którym nauczyciel nabył prawo do dodatku lub wyŜszej stawki dodatku, a  jeŜeli 
nabycie prawa do dodatku lub wyŜszej stawki dodatku nastąpiło pierwszego 
dnia miesiąca -  od tego dnia. 
Dodatek za wysługę lat nie przysługuje w okresie nieusprawiedliwionej 
nieobecności w pracy, w okresie zawieszenia w pełnieniu obowiązków 
nauczyciela i w okresie, za który nie przysługuje wynagrodzenie zasadnicze. 
Jakub Bronowicki powiedział, Ŝe potwierdzenie nabycia prawa do dodatku za 
wysługę lat oraz wysokości tego dodatku określa: 
1) nauczycielowi - dyrektor placówki oświatowej, 
2) dyrektorowi szkoły - Wójt Gminy. 
 Radni nie wnieśli uwag. 
  Przewodniczący odczytał nazwę uchwały w sprawie regulaminu 
przyznawania dodatku za wysługę lat nauczycielom zatrudnionym w placówkach 
oświatowych Gminy. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i otrzymała nr 
V/X/67/07. Stanowi ona załącznik nr 10 do protokołu z obrad Rady Gminy. 
 
Ad.13 
 Przewodniczący Rady Gminy Tadeusz Wyrwas poprosił o zabranie głosu 
Wójta Gminy Stanisława Moik, aby przybliŜył zebranym temat, nad którym 
będzie obradowała Rada Gminy, a takŜe komisje RG tj. projekt budŜetu na rok 
2008. 
Wójt Gminy poinformował, Ŝe do 15 listopada przedkłada Przewodniczącemu 
Rady oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej projekt budŜetu na rok przyszły. 
Obecnie oczekujemy na opinię RIO o w/w projekcie, a Komisje Rady Gminy teŜ 
czeka praca na przedłoŜonym projektem.  
 Czeka nas niesamowita ilość zadań do wykonania. Niewątpliwie do 
priorytetów naleŜą : budowa Ośrodka Zdrowia w Wiszni Małej, budowa Stacji 
Uzdatniania Wody, zakończenie budowy szkoły w Szewcach oraz sprawa 
podłączenia do sieci kanalizacyjnej i wodociągowej części gminy przylegającej 
do Wrocławia. To będzie gwarantem rozwoju tej części gminy. Będziemy 
wspólnie z powiatem realizować wiele zadań. Szczególnie waŜnymi zadaniami 
są budowa chodnika w Psarach oraz modernizacja drogi Kryniczno – RogoŜ – 
Szewce. Dzięki temu, Ŝe Rada Gminy decyduje się na przeznaczenie środków 
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finansowych na wspólne inwestycje ze Starostwem moŜemy liczyć na to, Ŝe 
niektóre drogi będą zmodernizowane. 
 Przy realizacji róŜnych inwestycji priorytetem zawsze będą te projekty, na 
które będziemy mieli szansę uzyskać dofinansowanie. 
 ZagroŜeniem dla budŜetu gminy na przyszły rok jest moŜliwość zwrotu          
1 mln złotych za czynności cywilno prawne oraz jest moŜliwość, Ŝe podatek od 
poligonu będzie zerowy. 
 Inne istotne problemy dotyczą oświaty. W tej chwili subwencje oświatowe 
są na etapie projektu budŜetu państwa. Kiedy zostanie uchwalony budŜet 
państwa - wtedy będziemy znali ostateczne kwoty, jakie przypadną dla naszej 
gminy. W tej chwili trudno teŜ wyrokować, kiedy Minister Edukacji będzie w 
stanie przedstawić propozycje zmiany w oświacie tak, Ŝeby „zerówki” szły do 
szkoły w wieku 5 lat. Dla gminy będzie to skutkowało zwiększeniem zatrudnienia 
nauczycieli i zakupem dodatkowego wyposaŜenia w stoliki, krzesełka itp. 
Musimy się tego spodziewać, jeŜeli nie w 2008 roku to w następnym. 
 Następnie głos zabrała przewodnicząca Komisji Oświaty, która 
poinformowała zebranych, Ŝe Komisja rozpatrywała moŜliwość budowy nowej 
szkoły w Wiszni Małej. 
 Następnie głos zabrał radny Czesław Pisarek, dlaczego w projekcie 
budŜetu tak niewielką kwotę przeznaczono na przeciwdziałanie narkomanii, 
podczas gdy na walkę z uzaleŜnieniami pozyskano 95 tyś zł. 94 tyś przeznaczono 
na przeciwdziałanie alkoholizmowi. 
 W odpowiedzi zastępca wójta stwierdził, Ŝe najprawdopodobniej juŜ na 
przyszłej sesji pani pełnomocnik ds. uzaleŜnień przedstawi pełen preliminarz. 
Program przeciwdziałania alkoholizmowi i narkomanii jest realizowany 
równocześnie, ale kwota 1tyś. złotych dotyczy zakupów broszur dotyczących 
tylko i wyłącznie narkomanii. 
 Radny Tadeusz Iwaszuk zapytał czy powiat będzie występował o fundusze 
na modernizację drógi czy gdyby takie dofinansowanie uzyskał to Gmina 
mogłaby liczyć na zwrot zaangaŜowanych środków? 
 W odpowiedzi Stanisław Moik stwierdził, Ŝe zwrot środków otrzymuje 
tylko ten, kto jest beneficjentem, w tym wypadku powiat. 
 Następnie Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy wszyscy radni 
otrzymali projekt budŜetu. JeŜeli tak to, przewodniczący stałych komisji Rady 
Gminy proszeni są o ustalenie terminów posiedzeń komisji w sprawie projektu 
budŜetu na 2008 rok, poinformowanie o tym Biura Rady Gminy, które 
powiadomi o terminie spotkań członków komisji. 
 
 Ad.14 

Uwag do protokołu z poprzedniej sesji z dnia 26 października 2007 roku 
nie zgłoszono. Protokół został przyjęty. 
 
 Ad. 15 
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  Radni zgłosili następujące zapytania : 
� Anna Gontarz zapytała o problem obsługi linii 908 Wrocław – 

Psary – Szymanów. 
Zastępca Wójta stwierdził, Ŝe w tej sprawie odbyło się spotkanie z 
przewoźnikiem, który pod groźbą rozwiązania umowy, zadeklarował 
wyeliminowanie do końca grudnia wszystkich minusów dotyczących 
funkcjonowania tej linii oraz wprowadzenie nowego autobusu 
obsługującego w/w trasę.  
� Tadeusz Iwaszuk – co się dzieje z naszym Ośrodkiem Zdrowia w 

Wiszni Małej. Na przyjęcie trzeba czasami czekać kilka dni? Często 
słyszałem, Ŝe pielęgniarki są nieuprzejme. 

W odpowiedzi Wójt Gminy stwierdził, Ŝe dobór kadry leŜy po stronie 
Ośrodka Zdrowia. W opiece podstawowej trudno pozyskać lekarzy, bo 
stawki są tu bardzo niskie. A w naszym Ośrodku jest regres jest tu mało 
zadeklarowanych pacjentów. Powinno się zmienić jakość obsługi, bo to 
pozwoli przyciągnąć większą ilość pacjentów. 
� Kamil Ziętek zapytał czy będą dodatkowe kursy do Szymanowa. Dla 

mieszkańców Szymanowa w kontekście braku chodnika do naszej 
miejscowości jest to bardzo waŜna sprawa. 

JuŜ zawarto porozumienie z gminą Wrocław na zwiększenie ilości 
kursów do Szymanowa- powiedział Zastępca Wójta Gminy. 
Przewodniczący Tadeusz Wyrwas poinformował zabranych, aby 
przypominali mieszkańcom o konieczności złoŜenia do końca roku 
wniosku o wydanie nowego dowodu osobistego. W tym celu referat 
Spraw Obywatelskich będzie czynny w sobotę 15 grudnia w godzinach 
od 8.00 do godz. 15.00. Sołtysi zostali poproszeni o wywieszenie na 
tablicach ogłoszeń stosownych informacji. 
 

Ad. 16 
Wobec wyczerpania się porządku obrad i braku zapytań ze strony 

radnych i sołtysów Przewodniczący rady Gminy zakończył sesję o 
godzinie 13.55. 
 

Podpisał : 
 

Protokołowała ; 
 
 
 


